
Ruonanjoen yhteistyöryhmän kokous Lavajärven Päivölässä 31.8.2022
Kooste tilaisuuden aikana esitetyistä kysymyksistä, vastauksista ja kommenteista. Kysymyksiin vastasi
paikan päällä projektipäällikkö Emmi Lehkonen (Pirkanmaan ELY-keskus).  Muistiinpanot kirjasi ylitarkastaja
Elisa Nygård (PIRELY) ja Emmi Lehkonen.

Osallistujat

Paikan päällä Päivölässä oli 13 henkilöä. Myös Teams-yhteyden päässä oli yhteensä 1 henkilö. Osallistujina
oli mm. maanomistajia, viranomaisia (PIRELY), yhdistysten edustajia ja muita raakuista ja Ruonanjoesta
kiinnostuneita.

Ohjelma ja yhteenveto keskusteluista

16.45-17.05 Kahvitarjoilu

17.05-17.20 Tilaisuuden avaus ja virittäytyminen

17.20-17.50 Ajankohtaista jokihelmisimpukkahankkeessa
 Emmi Lehkosen esitelmä hankkeen ajankohtaisista asioista

- Kysymys: Löytyikö sähkökoekalastuksissa nollikkaita (=tämän vuoden poikasia) kaikilta
koealoilta?
 Vastaus: Yliopistolta saatu vasta alustavat tulokset, tarkemmat tiedot tulevat

myöhemmin, kun aineisto on käsitelty
 Esityksen jälkeen keskusteltiin puun merkityksestä virtavesissä

- Puu on luonnollinen osa joen ja rannan elinympäristöä
- Puut tarjoavat varjostusta, sopivan pienilmaston, kariketta pohjaeliöstölle ravinnoksi ja

kaatuneet puut ovat lisäksi kasvualusta sammalille ja pieneliöille
- Kaatuneiden puiden kautta paljastunut maa saattaa aiheuttaa joentörmässä eroosiota (ainakin

hetkellisesti), toisaalta puusto toimii myös eroosiosuojauksena

17.50-18.00 Tietoisku kunnostusmenetelmistä: lastentarhat

 Emmi Lehkosen esitelmä uudesta raakun elinympäristön kunnostusmenetelmästä, jossa uomaan
rakennetaan raakun poikasille sopivia elinympäristölaikkuja

18.00-18.50 Pienryhmätyöskentely ja purku
 Keskusteltiin mm.

- Kosteikkosuunnitelmista ja niiden merkityksestä vedenlaadulle
 Jormuojan kosteikko

 Alueella on jo soistuma/luontainen kosteikko
 Kosteikolla voi kuitenkin olla positiivinen vaikutus vedenlaatuun

 Hanhijärven kosteikko
 Hanhijärven kuivatus tehty sodan jälkeen, putket vieläkin maastossa

suunnitellun kosteikon kohdalta ylöspäin
 Onko mahdollisesti vaikutusta yläpuolisten peltojen kuivatukseen, jos kosteikko

perustetaan?
 Putkituksen yläreuna metsätien kohdalla kaakossa
 Putkia ei enää ylläpidetä

- Suojavyöhyke- rakennekalkitussuunnitelmista



- Nettisivuista
 Toivotaan kalastotutkimuksien tuloksia nähtäville

18.50-19.00 Seuraavat tapaamiset
- Seuraava tapaaminen vielä tämän vuoden puolella
- Maastopäivä Ruonanjoella ja sen valuma-alueella sai kannatusta

19.00-19.30 Vapaata keskustelua
- Ei muita esille tulleita asioita
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